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Memo 

 
 
Aan : Gemeenteraad Overbetuwe 

Van : R.A. Veraart 

CC :  

Ons kenmerk : 19int00322 

Datum : 23 januari 2019 

Betreft : Beantwoording technische vragen 

 

 
Beste raadsleden, 
 
Naar aanleiding van de voorbereidende vergadering op 15 januari 2019 stuur ik u hierbij de 
beantwoording van de technische vragen.  Eerder (lees: vóór de vergadering) waren vragen 
gesteld door de CDA-fractie welke reeds beantwoord zijn. Deze memo gaat daarom in op de 
vragen die tijdens of ná de voorbereidende vergadering zijn gesteld door de D66- en VVD-
fractie. Deze worden aangevuld met vragen die in de vergadering naar voren kwamen. 
 
Daarbij opmerkend dat de vragen, gesteld door de fracties, aangeleverd zijn in stukken 
lopende tekst (in betogende vorm) waarbij het soms onduidelijk was of het een vraag was die 
als technisch geïnterpreteerd moest worden, of dat het een gedachtegang (‘hard-op denken’) 
was die meegeven wordt. Desondanks hebben we getracht de technische vragen te 
destilleren en te beantwoorden. 
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Vragen D66: 

1. Wordt er (in de toekomst) gemonitord welke interventies tot welk resultaat 
leiden, en zo ja, hoe? 

Antwoord: Momenteel wordt een monitoring opgezet. In deze monitoring hebben we ‘de 
effectiviteit van interventies’ al erkend als KPI. Uw vraag sluit daarom aan bij de acties die worden 
genomen. 

 
2. Hoeveel tijd nemen jullie om het plan te implementeren en uit te voeren en 

wanneer gaan de verschillende maatregelen naar verwachting vruchten af 
werpen? 

Antwoord: De planning wordt opgenomen in het uitvoeringsplan. In Q1 en Q2 van 2019 
wordt de tijd genomen de bestanden in beeld te krijgen om op basis van de bestandsindeling 
te inventariseren welke interventies er nodig zijn. Dat betekent dat het plan in de eerste helft 
van 2019 wordt geschreven en er gestart wordt met de implementatie, zodat bij de 
begrotingscyclus (kadernota 2020) aangesloten kan worden. 
De eerste resultaten zijn al zichtbaar (zie beantwoording eerdere vragen CDA) en in de loop 
van het jaar zullen wij meer resultaten gaan zien. Dit is namelijk het gevolg van activering  
met als doel om te komen tot participeren naar vermogen. 
 

3. Hoe worden de kosten en baten per doelgroep zowel op korte als lange termijn 
inzichtelijk gemaakt? Op welke wijze leidt dit tot een prioritering en keuze of 
bijstelling van de verschillende instrumenten?? 

Antwoord: We werken aan het verkrijgen van een beter beeld van kandidaten door middel 
van profielen om zo keuzes te maken hoe het bestand maximaal in beweging te krijgen.  Die 
keuzes betreffen onder andere welke traject en hoe de inzet van personeel aansluit bij de 
behoefte van de kandidaat. We gaan uit van het maximale resultaat naar vermogen. In de 
planning nemen we momenten op om tussentijds te meten en eventueel bij te stellen. 

 
4. Hoe en wanneer komen de keuzes rondom beschut werk terug zodat de raad 

zich hierover kan buigen? 
Antwoord: Voor de doelgroep SW richten wij ons op de samenwerking met Scalabor en het 
WSP. We voeren een analyse uit op de verschillende mogelijkheden en monitoren de 
resultaten die Scalabor boekt met de doelgroep SW. We nemen de raad mee in de 
tussentijdse evaluatie omtrent Scalabor en de eindconclusie.  
Voor de doelgroep beschut werk wordt gekeken naar lokale werkplekken die er zijn die tot 
een werkplek beschut werk ‘gecarved’ kunnen worden. Dat is een proces welke nu al ingezet 
is. 

 
5. Waarom is Participatie los van de doorontwikkeling Sociaal Domein? 

Antwoord: Er is in een eerder stadium gekozen om de P-wet nog niet mee te nemen in de 
doorontwikkeling van het sociaal domein. Dat neemt niet weg dat we nauw betrokken zijn bij 
deze ontwikkeling op inhoud en proces. We hebben aandacht voor de samenwerking tussen 
medewerkers, de processen rondom kandidaten en de benadering van de inwoner (de 
toegang). Het feit dat de Participatiewet niet feitelijk in de inrichting mee gaat is dus geen 
belemmering om de verbinding op te zoeken. 

 
6. Kan, nu wordt gekozen voor alsnog een splitsing van rechtmatigheid en 

doelmatigheid nog steeds worden voldaan aan de belofte: één kandidaat, één 
regisseur? 

Antwoord: Ja, daar wordt aan voldaan. We gaan uit van een casusregisseur. Daarnaast kan 
een kandidaat een tweede gesprekspartner hebben wanneer deze specialist of kennisdrager 
is van het onderwerp. Door binnen een casus (met één casusregisseur) meerdere 
gesprekspartners te bieden, verlenen we de kandidaat een dienst. Op het niveau van 
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integrale gesprekken zal de verbinding gezocht worden met de ‘doorontwikkeling sociaal 
domein’. 

 
7. Is het mogelijk om op trainingsaanbod samen met de regio en/of samen met 

werkgevers te organiseren? 
Antwoord: Ja. En dat doen we al. Onder andere het WSP organiseert bijeenkomsten waar 
nieuw aanbod wordt gepresenteerd. We kijken met beleid naar de kaders die er zijn/ nodig 
zijn voor het aanbod om hier regionaal en lokaal invulling aan te geven. Ook organiseren we 
dit jaar een eerste trajectenmarkt. Dit is naar voorbeeld van RSD Liemers. We overleggen 
regionaal over kansen en mogelijkheden en dat blijven we doen. In de samenwerking met 
werkgevers werken we samen met Economische Zaken. Dergelijke relaties moeten 
zorgvuldig en met samenhang worden opgebouwd. Hierbij sluiten we zoveel mogelijk aan bij 
de ondernemer. 

 
8. Kan er een follow-up georganiseerd worden om oud-cursisten van de training 

in beweging te houden? 
Antwoord: We streven naar het voeren van regie op de trajecten en de voortgang. Dit is erop 
gericht de geactiveerde kandidaat in beweging te houden. Door een betere case-load 
verdeling (mede op basis van profielen en behoefte) is het mogelijk nauwer contact te 
houden met de kandidaat. 

 
9. Wij vinden dat vrijwilligerswerk doorstroming naar een hoger niveau op de 

participatieladder niet in de weg moet staan, maar waarom is er een 
urenbeperking voor vrijwilligerswerk? 

Antwoord: Kandidaten worden geacht binnen hun mogelijkheden actief te zijn in de weg naar 
werk. Heel plat gezegd: wanneer men fulltime vrijwilligerswerk doet, heeft men geen tijd over 
om te solliciteren. 

 
10. Is er de intentie iets meer met onderwijs te doen dan nu het geval is? 

Antwoord: Onderwijs komt in een tweesporen beleid in beeld. Voor het VSO/PRO onderwijs 
is er een directe link vanwege de instroom van leerlingen in het doelgroep register. Indirect 
komen leerlingen in beeld na meldingen via het RMC of via het schakelpunt om te 
voorkomen dat leerlingen/jongeren in een vacuüm en onbekendheid belanden. De 
samenwerking 18-/18+ wordt in het stuk benoemd omdat dit juist de scheidingslijn is waar 
door overdracht van wetten, regels, verplichtingen er veel verandert voor een persoon. 

 
11. Kan de Harrie training ook beschikbaar worden gesteld voor vrijwilligers-

organisaties die werkervaringsplaatsen bieden? 
Antwoord: Deze analyse wordt meegenomen in het uitvoeringsplan. In principe kan de 
training enkel aangeboden worden aan werkplekken waar betaalde arbeid tegenover staat. 

 
12. Wanneer en hoe komt de raad aan zet bij de kaders en keuzes rondom beschut 

werk? 
Antwoord: Zie eerdere vraag over beschut werk. 

 
13. Hoe ziet de relatie met, de taak van en de rolverdeling met het WSP eruit? 

Antwoord: Het WSP is primair gericht op het ontsluiten van de arbeidsmarkt voor kandidaten 
van het UWV en de Gemeenten. Dat betekent dat zij bij werkgevers op bezoek gaan om te 
kijken wat er nodig is om kandidaten te plaatsen. Soms is dit simpelweg het ophalen van een 
vacature, soms is het jobcarving en soms is het advisering over regelgeving.  
Het is de taak van de gemeenten en het UWV om hun kandidaten zo te leren kennen dat zij 
met een goed profiel bij het WSP terecht komen. Het aanbieden van de profielen gebeurt 
door de gemeente, het matchen van deze mensen om de vacatures doet het WSP. Echter, 
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de zorg voor de kandidaat blijft altijd bij de gemeente (tijdens, en na een traject). Het WSP is 
zoals gezegd primair ter ondersteuning van de werkgever. 
 
De relatie met het UWV is wat bijzonder omdat wij enerzijds dezelfde doelgroep bedienen 
(mensen met afstand tot arbeidsmarkt – Wajong-) en anderzijds wij ook een vervolg zijn op 
de WW. Wij onderzoeken de mogelijkheden om in de periode van aflopende WW (De 
zogeheten WW+-periode) al contacten te leggen zodat de overdracht van dossiers meer 
efficiënt en effectief gaat. Hiervoor onderzoeken wij alternatieven in het land (zoals 
beschreven in een rapportage van het UWV uit juni 2018 - ‘uit de WW in de bijstand’). 
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Vragen VVD 

1. De eerste vraag van de VVD fractie is om de beschikbare kwantitatieve en 
kwalitatieve gegevens in een informatiememo beschikbaar te stellen aan de raad.  

Antwoord: in de eerdere beantwoording aan de CDA fractie (in iBabs bij de vergadering gevoegd, 
corsa-nr.: 19int00150) is stilgestaan bij enkele basisgegevens; volume, in- en uitstroom per 1-
1-2015 tot eind 2018 evenals de indeling van het budget (van waaruit de instrumenten 
betaald zullen worden). We zullen de raad op gezette tijden informeren over de voortgang. 
 

2. De tweede vraag is op welke termijn het uitvoeringsplan in een voorronde ter 
bespreking wordt geagendeerd. 

Antwoord: De voorliggende startnotitie biedt een visie op de participatiewet en welke 
ontwikkelingen nodig zijn. Daarnaast voorziet het bijbehorend raadsbesluit in het overhevelen van 
budget naar het re-integratiebudget. Daarmee geeft het stuk invulling aan beleidsmatige en 
financiële kaders. Binnen deze kaders zal het college het uitvoeringsplan schrijven en 
implementeren. Dit uitvoeringsplan wordt door het college vastgesteld.  
 

3. De derde vraag van de VVD fractie is om het voorgenomen tijdpad van het college 
in deze informatiememo op te nemen. 

Antwoord: De planning wordt opgenomen in het uitvoeringsplan. In Q1 en Q2 van 2019 
wordt de tijd genomen de bestanden in beeld te krijgen om op basis van de bestandsindeling 
te inventariseren welke interventies er nodig zijn. Dat betekent dat het plan in de eerste helft 
van 2019 wordt geschreven en er gestart wordt met de implementatie, zodat bij de 
begrotingscyclus (kadernota 2020) aangesloten kan worden. 
 

4. Hoe het college de tweedeling rechtmatig- en doelmatigheid invullen. 
Antwoord: In eerdere planvorming welke eind 2017 naar de raad is gebracht is gesproken 
over de tweedeling in het spoor recht- en doelmatigheid. Er is toen geconstateerd dat de 
rechtmatigheid reeds opgetuigd was, maar onvoldoende aandacht was voor de 
doelmatigheid. De inzet op rechtmatigheid zal gecontinueerd worden met dien verstande dat 
een klantmanager in principe geen integraal klantmanager meer is. Zo zetten we de 
competenties van de klantmanager in op een manier die het best past bij de vraag en 
behoefte van een kandidaat. 
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Vragen uit de vergadering 

1. Waar worden de middelen op ingezet? 
Antwoord: In de startnotitie staat omschreven op welke onderdelen we willen inzetten. De 
uitwerking hiervan zal in het uitvoeringsplan worden opgenomen. 

 
2. Hoe wordt de dienstverlening van de klantmanager ingericht? 

Antwoord: Zoals aangegeven wordt het kandidatenbestand ingedeeld in profielen. 
Vervolgens is het belangrijk om goed te kijken hoe we de klantmanagers op het bestand 
inzetten. Dat gebeurt al bij de verdeling tussen rechtmatig en doelmatig. Vervolgens nemen 
we een stap verder door de klantmanagers te koppelen aan de profielen waar zij het best bij 
aansluiten. U kunt zich voorstellen dat het begeleiden van een kandidaat die kort op de 
arbeidsmarkt zit heel anders is dan een kandidaat die vanwege beperkingen of 
omstandigheden een urenbeperking heeft. Op deze manier gaan we niet alleen uit van de 
talenten en mogelijkheden van de kandidaat, maar zeker ook van die van de klantmanager.  

 
3. Wat is de integrale uitkomst van de kosten van instrumenten?  

Antwoord: In dit geval gaan de kosten voor de baten uit. Ook zullen we merken dat de 
investering op het ene thema een besparing op het andere thema kan opleveren. Dat is 
uiteraard ook een logisch gevolg van de integrale aanpak van het sociaal domein. Zo 
verwachten we bijvoorbeeld dat sociale handhaving niet alleen een besparing oplevert voor 
de participatiebudgetten, maar ook het aantal schuldensituaties binnen een uitkering 
vermindert. Deze integrale baten zullen we tevens terugvinden in de samenwerking met 
Jeugd en WMO.  

 
4. Hoe wordt de armoedeval voorkomen? 

Antwoord: Mensen die vanuit een uitkering weer gaan werken, kunnen in een aantal lastige 
situaties terecht komen. Diverse regelingen kunnen meer kosten of minder opleveren 
naarmate men meer inkomen heeft. In een aantal gevallen betekent dit dat het totale 
inkomen uiteindelijk lager is dan toen de persoon een uitkering ontving. Dat heeft o.a. te 
maken met minder of geen toeslagen meer ontvangen, minder of geen recht meer op 
kwijtschelding hebben, maar ook dat werken kosten met zich meebrengt zoals kleding, 
kosten voor woon-werkverkeer en kinderopvang.  
Als gemeente hebben we hier slechts beperkt invloed op. Wat we als belangrijke taak zien, is 
het informeren van de kandidaten voordat de uitkering wordt beëindigd. Zo kunnen zij 
geïnformeerd worden over de (mogelijk) gevolgen voor hun toeslagen zodat zij hier actie op 
kunnen ondernemen. De toeslag kan dan gereserveerd worden omdat een aanslag zal 
volgen. Verder wordt integraal samengewerkt met Schuldhulpverlening om het proces te 
versoepelen. Bovendien kijkt de klantmanager mee naar het geboden werk. Heel vaak kan 
er door een paar uur meer of minder te werken een val worden voorkomen. De klantmanager 
bespreekt deze mogelijkheden met de kandidaat.  

 
5. Hoe wordt de tegenprestatie ingezet bij mensen die langdurig niet werken? 

Antwoord: De tegenprestatie roept ons op te kijken naar de mogelijkheden van élke 
kandidaat. Iedereen is het waard om deel te nemen in de samenleving; naar vermogen. Elke 
kandidaat doet er toe en moet de kans krijgen te participeren. We houden hierbij rekening 
met de omstandigheden en mogelijkheden. Mensen die langdurig niet werken, kunnen om 
verschillende redenen in die situatie zitten. In de meeste gevallen zijn er wel mogelijkheden 
om op een andere manier dan met arbeid deel te nemen aan de maatschappij. Die 
mogelijkheden worden benut. Vanzelfsprekend worden mensen die (nog) niet kúnnen 
werken of deelnemen aan vrijwilligerswerk niet om die reden gekort op hun uitkering. Wel 
wordt met hen een plan gemaakt om (stap voor stap) te komen tot het hoogst haalbare 
binnen hun situatie. Deze kandidaten worden op hun eigen verantwoordelijk binnen dit traject 
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aangesproken om hen de kans te geven de zelfredzaamheid te vergroten en zich optimaal te 
ontplooien.  

 
6. Wat is het tijdspad en de rol van de raad hierin 

Antwoord: De startnotitie omvat de visie en de beleidskeuzes van de Participatiewet. Op 
basis hiervan wordt het uitvoeringsplan geschreven. Deze zal door het college worden 
vastgesteld. Dat betekent dat het plan in de eerste helft van 2019 wordt geschreven en er 
gestart wordt met de implementatie, zodat bij de begrotingscyclus (kadernota 2020) 
aangesloten kan worden. 
 

7. Hoe worden samenwerkingspartners als Forte Welzijn betrokken bij het realiseren 
van het uitganspunt dat iedereen naar vermogen meedoet aan de samenleving? 

Antwoord: In het stuk wordt de verbinding besproken tussen de WMO instrumenten 
(arbeidsmatige-dagbesteding) en werk (in alle mogelijke vormen). Mocht Forte onderdeel zijn 
van de (re)activering van kandidaten zullen zij net zoals andere partijen ingezet worden. 
 
 
 
Hoogachtend, 
 
namens burgemeester en wethouders, 
de wethouder , 
 
 
 
 
 
 
 
 


